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országgyűlési képviselő

Írásbeli választ igényl ő kérdés

Dr. Szili Katalin asszonynak
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 . § alapján bejelentem, hogy írásbeli választ igénylő kérdést kívánok feltenni
Szűcs Erika szociális és munkaügyi miniszterhez .

Milyen módon segíti elő a minisztérium a speciális szükségletű gyermekek ellátását
jellemző problémák megoldását.

címmel

Tisztelt Miniszter Asszony !

Az elmúlt években a gyermekvédelemben jelent ősen megnövekedett a speciáli s
ellátásra szoruló gyermekek száma, akiknek jelentős része a speciális otthonok szűkös
kapacitása miatt az un. integrált lakásotthonokban él. Szinte naponta találkozunk a médiában
a róluk szóló hírekben és azokban a drog, a garázdaság, a súlyos testi sértés, a vagyon ellen i
bűncselekmények, a csavargás, a prostitúció, a magántanuló kulcsszavakat halljuk .

Többségüknél a hagyományos ellátási-, nevelési módszerek, eszközök eredménytelenek, s őt
az integrált lakásotthonok viselkedésük, magatartásuk miatt alapfeladataikat sem tudjá k
ellátni . Nehezen nevezhető otthonnak a lakótér, ahol mindennaposak a krízishelyzetek, aho l
nincs meg a fizikai biztonság, ahol a gyenge kiszolgáltatott az er ősnek, ahol rendszerese n
megjelenik a rendőrség .

Nehezíti a problémák kezelését, hogy nem tisztázott : mi a feladata a gyermekvédelemnek, az
egészségügynek, az igazságszolgáltatásnak .

A megoldás csak úgy képzelhető el, hogy a speciális szükségletű gyermekeket ki kell emelni a
lakásotthonokból, illetve nem szabad elhelyezni oda őket, de ennek a megoldásnak a
magyarországi gyermekvédelmi rendszerben akadálya a speciális ellátást nyújtó intézmény i
férőhelyek alacsony száma.
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Ha a speciális ellátást igényl ő gyermekek ellátása nem oldódik meg belátható id őn belül ,
legalább olyan veszélyeztető tényező lesz, mint azok a családok, ahonnan a gyermekeket
ilyen okból kiemelték .

Kérdéseim tehát a következők:

1. Kezdeményezi-e a miniszter asszony a különböz ő szakterületek feladat- és hatáskörét
egyértelműbben megfogalmazó, az együttműködésüket biztosító jogszabály i
változásokat?

2. Milyen eszközökkel segíti elő a minisztérium a hiányzó speciális ellátást nyújt ó
intézményi kapacitás bővítését ?

Tisztelettel várom Miniszter Asszony írásos válaszát !

Budapest, 2008 . május 27 .

Tisztelettel :

Pál Béla
MSZP
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